
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE LA MANCOMUNITAT DES RAIGUER DE DIA 1 DE JUNY 

DE 2021

Lloc de la reunió:      Telemàtica 

           (Ajuntament de Binissalem)

Data: 1 de juny de 2021

Hora d’inici:                       09:39 hores  

Hora de finalització:       10:12 hores

Membres presents:      - Llorenç Perelló Rosselló, ALARÓ 

- J. Víctor Martí Vallés, BINISSALEM 

- Pere Torrens Escales, BÚGER

- Rosa Maria Bestard Pons, CAMPANET

- Andreu Isern Pol, CONSELL

- José Maria Muñoz Pérez, LLOSETA

- Guillem Villalonga Ramonell, MANCOR DE VALL

- Miquel Cabot Rodríguez, MARRATXÍ

- Nicolau Canyelles Parets, STA. MARIA DEL CAMÍ

- Joan Rotger Seguí, SELVA

Excusa la seva assistència: Sr. Virgilio Moreno Sarrió, INCA

 

Secretària:    Elena Palacio Tuñón  

Gerent:    Joana I. Alba Grau

Caràcter de la sessió: Ordinària

Convocatòria: Primera

Ordre del dia:

1. Ratificació de la celebració telemàtica de la sessió

2. Aprovació d’actes de sessions anteriors

3. Aprovació del Conveni de col·laboració entre la Fundació Natura Parc i la Mancomunitat des Raiguer per la  

gestió d’animals domèstics abandonats i/o vagabunds

4. Donar compte dels decrets de Presidència
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Desenvolupament de la sessió: 

1. Ratificació de la celebració telemàtica de la sessió

Sotmesa a la consideració del Ple la celebració telemàtica de la sessió, aquesta s’aprova per unanimitat. 

2. Aprovació d’actes de sessions anteriors

El president, Sr. Andreu Isern Pol, es dirigeix als membres del Ple per preguntar si qualcun desitja afegir res als  

esborranys de les actes de les sessions de Ple de dates 18/03/2021 i 18/05/2021. Atès que cap membre es  

manifesta en aquest sentit, es passa a votació i s’aproven per unanimitat. 

3. Aprovació del Conveni de col·laboració entre la Fundació Natura Parc i la Mancomunitat des Raiguer per  

la gestió d’animals domèstics abandonats i/o vagabunds

Seguint amb l’ordre del dia, el president exposa la proposta següent:

“FETS: 

1. Atès que la Junta de Govern Local de la Mancomunitat aprovà en data 9 de juny de 2009 la 

signatura d’un conveni entre la Mancomunitat del Raiguer i la Fundació Natura Parc per 

tal de procedir a la gestió de forma integral els animals domèstics abandonats i vagabunds 

segons marca la Llei 1/1992 als Ajuntaments de la Mancomunitat des Raiguer (Alaró, 

Binissalem, Búger, Campanet, Consell, Lloseta, Mancor de la Vall, Santa Maria del Camí, i 

Selva).

2. Atès que el Ple de la Mancomunitat aprovà en data 16 de desembre de 2016 una addenda 

del conveni entre la Mancomunitat del Raiguer i la Fundació Natura Parc.

3. Atès que l’entitat Fundació Natura Parc ha proposat una modificació substancial del 

termes del Conveni actualment vigent i que suposa  la subscripció d’un nou Conveni.

4. Atès l’informe desfavorable de secretaria de la Mancomunitat 

Es sotmet a consideració del Plenari la següent proposta d’acord:

1.- Aprovar un nou conveni de col·laboració, entre la Mancomunitat des Raiguer i la Fundació 

Natura parc, per a la gestió integral dels animals domèstics abandonats i/o vagabunds. 

2.- Notificar el present acord a la Fundació Natura Parc, significant els recursos que procedeixin 
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contra el mateix.”

La Gerent explica el contingut del conveni proposat ,  amb una part fixa i  una part variable. Fa menció a 

l’informe desfavorable, per part de la Secretaria, ja que aquesta actuació té condicions i característiques de  

contracte, no de conveni. 

Demana el Sr. Batle de Búger si la secretària pot recordar als membres del Ple per què havia de ser contracte i  

no conveni. La Secretària procedeix a fer les explicacions oportunes, i el President manifesta que en aquest 

cas, millor procedir a treure una licitació. 

Intervé el Sr. Batle de Marratxí per a mencionar que a l’Ajuntament de Marratxí s’està preparant la licitació i  

es posa a disposició de la Mancomunitat per a prestar la col·laboració necessària i ajudar en la tramitació. 

Sotmesa la proposta a votació, s’acorda per unanimitat NO aprovar-la i iniciar el corresponent procediment 

de licitació. 

4. Donar compte dels decrets de Presidència

La gerent presenta als membres del Ple un llistat del Decrets dictats per la presidència, que van des del  

número 22/2021 fins al 52/2021, que es consultat pels assistents.

5. Precs i preguntes

Finalment, es procedeix per part de la Gerent a comentar assumptes d'interès per tots els membres de la 

Mancomunitat. 

1. Seu de la Mancomunitat

La Gerent indica que ha demanat pressuposts per a les obres d'adequació, instal·lació de telecomunicacions,  

petites obres amb pladur etc. per a adequar el local a l’Ajuntament de Binissalem. Indica a més, que aquesta 

quantitat no podria ser assumida per l’Ajuntament de Binissalem en pressupost prorrogat, responent el Sr.  

Batle de Binissalem que té previstes aquestes inversions al projecte de pressupost per l’any 2021. 

La Gerent indica que seria necessari determinar un termini en el qual es pogués fer el trasllat, i respon el Sr.  

Batle de Binissalem que encara està tramitant-se i ha de menester temps per a fer la comissió informativa,  

ple, exposició pública, etc. 

La Gerent indica que li  agradaria veure si  hi ha qualque alternativa ja que hi ha altres Ajuntaments que  

podrien tenir espais adequats per a ser seu de la Mancomunitat. Intervé la Sra. Batlessa de Campanet per a  

dir  que ells  compten amb un espai  disponible,  d’aproximadament  300m² en dues altures i  que estarien  
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pendents de decidir si dedicar-lo a centre de formació o cedir-lo a la Mancomunitat. Demana així mateix que  

si  és  d’interès  aquesta  opció  que  s’analitzi  a  la  major  brevetat  ja  que si  no  és  adient  com a  seu de  la  

Mancomunitat, es destinarà a altre fi. 

Pren la paraula el Sr President per a demanar si s’estaria disposat a canviar la seu de la Mancomunitat. 

Demana  la  paraula  el  Sr.  Batle  de  Binissalem per  a  oposar-se  a  la  proposta,  indicant  que  la  seu  de  la  

Mancomunitat està a Binissalem, i si es viable fer-lo per àrees de gestió, podria estudiar-se però la seu en si  

mateixa, no. 

Intervé el President per a dir que fa molt de temps que s’espera per una solució, i que la seu actual és massa  

petita per a les necessitats de personal actuals, i no es pot continuar en aquesta línia. Li respon el Sr. Batle de 

Binissalem per a dir que s’està avançant però és un problema de fa anys complicat de solucionar. 

Intervé  la  Gerent  per  a  dir  que  a  l’any  2017  ja  es  va  plantejar  que  era  necessari  un  espai  per  a  la 

Mancomunitat, i que de fet, l’Ajuntament d’Inca va oferir un espai molt adequat i no es va voler fer el canvi.  

Intervé el Batle de Binissalem per a dir que la situació és diferent ara, i que és partidari de fer delegacions de  

la  Mancomunitat  a  diferents  pobles  i  així  dividir  els  espais  a  ocupar.  Li  respon  la  Gerent  dient  que  la  

desagregació de les oficines és una decisió política, però que no s’ha d’oblidar que solament 10 persones  

estan a la seu, la resta està als municipis i encara així, no és suficient l’espai. 

Demana la paraula el Batle d’Alaró per a dir que es podria quedar un dia i discutir aquest assumpte amb 

calma, en lloc de telemàticament. 

Intervé el Sr. Batle de Marratxí per a dir que la separació dels serveis complicaria la gestió i l’operativitat; i que  

de la  seva pròpia experiència pot afirmar que no recomana aquesta opció;  i  no troba cap problema en  

traslladar la seu de la Mancomunitat a un poble que tingui les instal·lacions adequades. 

La Gerent li explica que els estatus, dels anys 90, estableixen que la seu és a l’Ajuntament de Binissalem i que  

per a modificar-los han de ser aprovats per tots els Plens dels Ajuntaments i després pel de la Mancomunitat. 

Intervé el Sr. Batle de Binissalem per a dir que personalment, estima que la seu sigui a Binissalem, sense  

perjudici de descentralitzar serveis. En aquest punt intervé el Sr. Batle de Mancor de la Vall per a dir que  

considera més adient no separar serveis i el Sr. Batle de Selva per a transmetre que es podria demanar ajuda 

al  CIM per a obtenir  instal·lacions.  Aprofita per a agrair  a l’Ajuntament de Binissalem totes les despeses 

efectuades pel manteniment de la seu al llarg d’aquests anys. 

El President planteja deixar damunt la taula aquest assumpte per a una futura discussió i sol·licita al Sr Batle  

de Binissalem que si es possible, s’accelerin els tràmits d'adequació de l’espai. 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió essent les 10:12  hores, de la que s’estén  

la present acta, i jo com a secretària, en don fe. 
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DILIGÈNCIA per fer constar que la següent acta va ser aprovada en sessió de Ple ordinari de data 15 

de setembre de 2021, d’acord amb la normativa aplicable en matèria d’aprovació d’actes.

La secretària,       El president,

Elena Palacio Tuñón       Andreu Isern Pol 
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